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Conceptverslag Algemene Ledenvergadering 

Zaterdag  25 juni 2022 

Start bijeenkomst 10.30 uur – Einde 16.30 uur 

Locatie: Spoorwegmuseum Utrecht 

1. Opening en mededelingen  

Presentatie Voorzitter Peter Schut 

De voorzitter heet alle aanwezigen hartelijk welkom op deze gecombineerde dag met het 
Wetenschappelijk Instituut van 50PLUS,  waarbij vóór de pauze de Algemene vergadering van 
50PLUS wordt gehouden en na de lunch de seminar van het W.I. van start gaat om 13.45 uur 
onder de titel “Revival van de Democratie”. Op deze manier hoopt het Hoofdbestuur dat de 
ALV voor de leden als aantrekkelijker wordt ervaren. 
De voorzitter kijkt terug op de gemeenteraadsverkiezing van 2022 en blikt vooruit naar de 
Provinciale en Waterschapsverkiezingen van 2023.  
                    
De vragen die vaak gesteld worden aan de leden van het Hoofdbestuur is hoe het met de partij 
is gesteld? Waar staat 50PLUS nu voor? Iedereen heeft wel een mening over de te kiezen 
politieke koers of de wijze van besturen op provinciaal en landelijk niveau. Het is goed met 
elkaar van gedachten te wisselen, mits de partij niet geschaad wordt. Daarnaast looft de 
voorzitter de energie en betrokkenheid van de politieke vertegenwoordigers in de Eerste 
Kamer, de Provinciale Staten, de diverse Waterschappen en gemeenten en natuurlijke alle 
vrijwilligers in de diverse besturen van 50PLUS.  
 
Verder onderstreept hij het gezamenlijk belang van 50PLUS zeker met de PS- en WS-
verkiezingen van 2023 voor de deur . Wij blijven als 50PLUS een enorm potentiële achterban 
houden. Die moeten weer vertrouwen in onze partij gaan krijgen. Daarvoor zullen alle 
middelen ingezet moeten worden, zoals de sociale media en de website. 
 
Na de opening van de voorzitter worden de uitgereikte stemkastjes getest middels de 
volgende testvraag: “50PLUS moet meer gebruik maken van opiniepeilingen onder de leden?” 
Hiervoor krijgen de leden nog uitleg hoe deze kastjes te gebruiken. 
 
 
De uitslag van de stemming op deze testvraag is als volgt: 
 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   84   88,42 

Tegen     5     5,26 

Blanco     6     6,32 

Totaal   95  100,00 
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2. Instelling onafhankelijke stemcommissie (Bijlage 1) 

Presentatie Voorzitter Peter Schut, die tevens de stemuitslag vaststelt 

 

De uitslag van de stemming over de stemcommissie, die de procedure moet kunnen 
beoordelen op regelmatigheid van de stemming wordt door de voorzitter vastgesteld. Als 
voorzitter van de stemcommissie zal Ad Franse optreden. De andere leden zijn: Adriana 
Hernández en Bas Klasen.  

Resultaat stemming instelling stemcommissie: 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   91   94,79 

Tegen     2     2,08 

Blanco     3     3,13 

Totaal   96 100, 

 

3. Vaststelling Agenda 

Presentatie Voorzitter Peter Schut  

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   42   78,78 

Tegen     8   14,81 

Blanco     4     7,41 

Totaal   54 100, 

 

Voorzitter Schut stelt vast dat de agenda is aangenomen. 

 
4. Goedkeuring verslag Algemene Ledenvergadering 16 oktober 2021 

Presentatie Algemeen Secretaris Robert Gielisse 

 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   77   81,91 

Tegen     4     4,26 

Blanco   13   13,83 

Totaal   94 100 

Voorzitter Schut stelt vast dat het verslag is goedgekeurd. 
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5. Behandeling van -en stemming over ingediende Moties (zie bijlage 2) 

Presentatie Algemeen Secretaris Robert Gielisse; Voorzitter Peter Schut stelt na 

elke stemming formeel de uitslag vast. 

 

Motie 1: indiener – Evert Korver – lidnummer 19727 – voorstel nieuw 

partijleider 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   31   34,83 

Tegen   55   61,80 

Blanco     3     3,37 

Totaal   89 100 

 

Motie 1 is verworpen. 

 

Motie 2: Indiener – Helena Bosch – lidnummer 16759 – onderzoek door Hoffmann 

bedrijfsrecherche 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   20   20,00 

Tegen   74   74,00 

Blanco     6     6,00 

Totaal 100 100 

 

Motie 2 is verworpen 

 

Motie 3: Indiener – Helena Bosch – lidnummer 16759 – analyse laten maken door 

Prof. Dr. Arno F.A. Korsten inzake ontsporen van besturen 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   20   20,20 

Tegen   74   74,75 

Blanco     5     5,05 

Totaal   99 100 

 

Motie 3 is verworpen 
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Motie 4: Indiener – Helena Bosch – lidnummer 16759 – verantwoording met hulp 

van Mr. F.C. Kollen inzake het verenigingsrecht 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   24   24,24 

Tegen   70   70,71 

Blanco     5     5,05 

Totaal   99 100 

 

Motie 4 is verworpen 

 

Motie 5: Indiener – Helena Bosch – lidnummer 16759 – ontslaan voorzitter FC 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   16   15,84 

Tegen   78   77,23 

Blanco     7     6,93 

Totaal 101 100 

 

Motie 5 is verworpen 

 

Motie 6: Indiener – Helena Bosch – lidnummer 16759 – voorstel opzetten 

geschillencommissie met portefeuille integriteit 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   42   42,00 

Tegen   52   52,00 

Blanco     6     6,00 

Totaal 100 100 

  

Motie 6 is verworpen 

 
6. Behandeling van -en stemming over ingediende Moties met politieke strekking 

Presentatie Algemeen Secretaris Robert Gielisse; Voorzitter Peter Schut stelt na 

elke stemming formeel de uitslag vast. 

 

Politieke Motie 1: Indiener – Andre van Wanrooy – lidnummer 13761 – voorstel 

afwijzen ontkoppeling AOW aan het minimumloon is na debat aangehouden. 
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Politieke Motie 2: Indiener – Andre van Wanrooy – lidnummer 13761 – rol van de 

Koning bij Kabinetsformatie herstellen naar rol vóór 2012 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   57   57,58 

Tegen   34   34,34 

Blanco     8     8,08 

Totaal 100 100 

  

Politieke Motie 2 is aangenomen 

      7.       Financiën 

A) Jaarstukken 2021 

Jaarverslag 2021: 

De Algemeen Secretaris, Robert Gielisse licht het jaarverslag 2021 toe. Veel 

vergaderingen belegd gedurende dit jaar: twee ALV’s op 8 en 16 oktober 2021. Een 

virtueel en een fysiek. Het Hoofdbestuur heeft 13 keer vergaderd. Regelmatig contact 

met de Eerste Kamerfractie, de Adviesraad ( 6x) 

Jaarrekening 2021: 
Vicevoorzitter/waarnemend penningmeester Gerard van Hooft licht de jaarrekening 
toe waarbij de toelichting  op subsidies (opbrengsten), de lasten en  de kosten 
campagne Tweede Kamer Verkiezingen 2021 aan bod komen. Totaal is voor de 
Campagne € 517.677, = uitgegeven.  
 
Hij geeft  uit het oogpunt van het voorzichtigheidprincipe hanterend een doorkijk naar 
de financiële continuïteit van de vereniging indien er geen zetels in de Eerste Kamer 
worden gehaald. Er zijn al verschillende maatregelen genomen zoals het terugbrengen 
van het vast personeel naar 2 fte’s, vermindering met 50% m2 kantooroppervlakte per 
maart 2022. Ook het verslag van de Financiële commissie wordt door haar voorzitter 
Johan Hessing aan de leden toegelicht. De aanbevelingen van de Financiële Commissie 
zijn opgevolgd. 
 
 
Daarna wordt aan de leden gevraagd om decharge te verlenen op de jaarstukken 
2021.  
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B) Decharge over het jaar 2021 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   86   88,66 

Tegen     7     7,22 

Blanco     4     4,12 

Totaal   97 100 

Voorzitter Schut stelt vast dat decharge over het jaar 2021 is verleend.  

C.   Begroting campagne PS en WS 2023 

De term begroting is in deze ongelukkig gekozen. Bedoeld is hier een vooruitblik voor 

wat in december waarschijnlijk zal worden voorgesteld. Het is dus de bedoeling van 

de wnd penningmeester om het campagnebudget indicatief aan te geven voor PS en 

WS 2023. De onderverdeling van de financiële middelen naar de provinciale 

afdelingen, de Waterschappen etc. volgt nog. 

8.  Gemeenteraadsverkiezingen 2022: een terugblik 

Vicevoorzitter en HB Campagne coördinator Gerard van Hooft deelt de resultaten van 

deze verkiezingen. Tezamen met de deelraadgemeenten zijn 25 zetels gehaald, 

waarvan zetels in vijf nieuwe gemeenten t.o.v. 2018. In Helmond levert 50PLUS één 

wethouder t.o.v. van twee wethouders in 2018 (Vlissingen en Venlo). 

Het budget was in 2018 €. 40.000,=. Nu was het budget op € 150.000,= begroot. Er 

zijn opleidingen verzorgd voor debattrainingen, cursussen gegeven voor het gebruik 

van Facebook tijdens de campagne, promofilmpjes van de lijsttrekkers gemaakt en 

nog veel meer. Was de GR2022 een succes? Deze vraag stond centraal op de 

evaluatie op 23 april 2022 in locatiecentrum Domstad in Utrecht. Daar hebben de 

lijsttrekkers van de deelnemende gemeenten en de voorzitters van de provinciale 

afdelingen de volgende aandachtspunten geconcludeerd voor de volgende 

gemeenteraadsverkiezingen: 

- Grotere betrokkenheid van meer leden,  

- sterkere sociale media campagnes,  

- betere merchandise afhandeling,  

- eerdere start van de diverse kandidatenverkiezingen en protocollen en  

- aanwezigheid van een aansprekende Tweede Kamer Lijsttrekker.  

    

9. Verkiezing Penningmeester HB 
Op 1 april 2022 werd de vacature voor de positie van Penningmeester voor het HB op 
de website gepubliceerd en op 15 april 2022 aan het einde van de reglementaire 
termijn (art. 3.1.2.) hebben zich geen leden gekandideerd.  Vanwege deze situatie zal 
de verkiezing van de nieuwe statutaire Penningmeester HB worden doorgeschoven 
naar de Algemene Vergadering van 10 december 2022.  
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De huidige waarnemende Penningmeester, Vicevoorzitter Gerard van Hooft heeft 
zich bereid verklaard deze waarneming verder voort te zetten tot de volgende ALV. 
Het Hoofdbestuur dankt hem hiervoor hartelijk en doet een oproep aan leden om 
zich te kandideren voor de volgende verkiezing Penningmeester Hoofdbestuur. 

 
10.  Voorbereiding Verkiezingen 2023 voor PS, WS en EK 

 10.1 Verkiezing voorzitter Raamverkiezingsprogramma PS 2023-2027 

 Als enige kandidaat heeft Jan Frans Brouwers gesolliciteerd voor deze functie. 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   86   88,66 

Tegen     7     7,22 

Blanco     4     4,12 

Totaal   97 100 

   

De voorzitter stelt vast dat de vergadering akkoord gaat met de benoeming van Jan 

Frans Brouwers als  voorzitter Raamverkiezingsprogramma PS 2023-2027 

10.2 Verkiezing voorzitter Raamverkiezingsprogramma Waterschappen 2023-2027 

Als enige kandidaat had Jan Opschoor gesolliciteerd. Die heeft zijn kandidatuur 

ingetrokken. Op voordracht van het Hoofdbestuur wordt nu Erik Jan Meijboom 

voorgedragen. 

 

 

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   77   81,91 

Tegen     9     9,57 

Blanco     8     8,51 

Totaal   94 100 

   

De voorzitter stelt vast dat de vergadering akkoord gaat met benoeming van Erik Jan 

Meijboom als  voorzitter Raamverkiezingsprogramma WS 2023-2027 
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10.3 Verkiezing voorzitter Kandidaatstellingscommissie Eerste Kamerverkiezing 2023-2027 

Als enige kandidaat heeft Alfons Leerkes gesolliciteerd voor deze functie.  

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   75   76,53 

Tegen   14   14,29 

Blanco     9     9,18 

Totaal   98 100 

   

De voorzitter stelt vast dat de vergadering akkoord gaat met de benoeming van 

Alfons Leerkes als  voorzitter Kandidaatstellingscommissie Eerste Kamerverkiezing  

2023-2027. 

11. Verkiezingen Leden CvB en Financiële Commissie (FC) 

Vooraf aan deze verkiezing wordt amendement 1 van indiener Helena Bosch, 

lidnummer 16759 besproken. Hierbij werd een voorstel gedaan voor een voordracht 

kandidaten Commissie van Beroep. De Algemene Secretaris, Robert Gielisse geeft aan 

dat dit amendement niet ontvankelijk is omdat het naar zijn aard een motie is en 

geen amendement. 

Verkiezingen leden Commissie van Beroep (CVB) 

Arthur Schuering heeft gesolliciteerd voor deze functie.  

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   87   87,88 

Tegen     5     5,05 

Blanco     7     7,07 

Totaal   99 100 

   

De voorzitter stelt vast dat de vergadering akkoord gaat met de benoeming van 

Arthur Schuering als lid van de Commissie van Beroep. 

Jan Hendriks heft gesolliciteerd voor deze functie.  

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   74   87,06 

Tegen     3     3,53 

Blanco     8     9,41 

Totaal   85 100 

   

De voorzitter stelt vast dat de vergadering akkoord gaat met de benoeming van Jan 

Hendriks als lid van de Commissie van Beroep. 
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Henry Liebregts heeft gesolliciteerd voor deze functie.  

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   71   85,54 

Tegen     4     4,82 

Blanco     8     9,64 

Totaal   85 100 

   

De voorzitter stelt vast dat de vergadering akkoord gaat met de benoeming van 

Henry Liebregts als lid van de Commissie van Beroep. 

Verkiezingen leden Financiële Commissie (FC) 

Jan-Karel van der Zanden heeft gesolliciteerd voor deze functie.  

 Aantal 
stemmen 

Percentage 

Voor   89   93,68 

Tegen     2     2,11 

Blanco     4     4,21 

Totaal   95 100 

   

De voorzitter stelt vast dat de vergadering akkoord gaat met de benoeming van Jan-

Karel van der Zanden als lid van de Financiële Commissie. 

 
12. Giftenreglement 

Op 1 december 2021 heeft het Hoofdbestuur het voorlopig Giftenreglement 
goedgekeurd.  Het doel van deze giftenreglement is om transparant te zijn en geen 
anonieme giften aan te nemen en alles boven € 50,= te melden. Op jaarbasis moeten 
giften boven € 1.000,= naar het Ministerie van BZK en bedragen boven € 4.500,= 
moeten in het jaarverslag. Het niet naleven van dit reglement is voorzien in de 
Handreiking Integriteit. Het Hoofdbestuur wil dit giftenreglement op 27 juni 2022 laten 
ingaan. Bij handopsteking beslist de ALV het giftenreglement in zijn huidige vorm niet 
goed te keuren.  
 

13.  Toespraak Politiek Leider Martin van Rooijen 

De toespraak van de fractievoorzitter Eerste Kamer staat in het licht van de huidige 

politieke situatie waarbij het 50PLUS smaldeel in de Eerste Kamer erin slaagt in 

belangrijke dossiers (behouden koppeling AOW, IAOW etc.) strategische alliances 

met de rest van de oppositie te steunen en zo de plannen van de coalitie te 

verijdelen. “Soms bereik je met twee zetels in de Eerste Kamer meer dan met vier 

zetels in de Tweede Kamer”, aldus Marin van Rooijen. De grootste zorg die onze 

politieke leider heeft is dat de koopkracht voor jongeren en ouderen onder grote 

druk staat. Ook door het blijven vechten dat de AOW-koppeling met het minimum 
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loon blijft voor 3 miljoen AOW-ers voegt 50PLUS waarde toe aan het politieke 

landschap.  

De politieke leider van 50PLUS geeft aan nu de voorzitter Kandidaten 

selectiecommissie Eerste Kamer gekozen is, hij het standpunt van het Hoofdbestuur 

afwacht over de eerste twee plaatsen van de kandidatenlijst Eerste Kamer. Pas als dit 

standpunt bekend is,  zullen hij en Martine Baaij zich beraden over hun eventuele 

kandidatuur omdat  hier sprake is van een teamverband als het om de top gaat van 

de kandidatenlijst Eerste Kamer. Hij voegt er aan toe dat de leden van dit 

Hoofdbestuur destijds bij haar aantreden hebben aangegeven dat ze geen politieke 

ambities hebben. Dat leek hem zuiver en transparant zoals zij dat hebben gedaan en 

hij vindt het ook zuiver en transparant indien zich aan die belofte houden. Martin van 

Rooijen besluit zijn rede door zijn collega Eerste Kamerlid Martine Baaij in het 

zonnetje te zetten en haar uitgebreid te prijzen over haar werklust en haar bijdragen. 

“Ze heeft gevochten als een leeuwin” zo besluit hij zijn redevoering. 

 

14. Afsluiting eerste dagdeel door voorzitter Peter Schut met een filmpje van het JNF 

over digitale inclusie. 

 De voorzitter dankt een ieder voor zijn of haar inbreng in de discussie om te zorgen 

dat 50PLUS voor de komende Provinciale en Waterschapverkiezingen in 2023 de 

schouders onder de campagne zal zetten om te komen tot een resultaat van een of 

meer zetels in de Eerste Kamer. Alleen dan is bestaansrecht van de partij geborgd. 

 Er wordt na afsluiting een filmpje van het Jan Nagel Foundation getoond over de 

digitale inclusie van ouderen. 

   

 
PAUZE tot 13.45 uur. Daarna start het seminar van het W.I. met de titel “Revival 

van de Democratie. 
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Bijlage 1 
 
 
Deze bijlage wordt zo snel mogelijk aangeleverd. 
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Bijlage 2 
 
 

 Motie 1  
Betreft: Nieuwe partijleider  
De Algemene vergadering van leden van partij 50PLUS bijeen d.d. 25 juni 2022  
Voorstel:  
Aannemende dat 50PLUS een grote vertrouwensbreuk moet herstellen, 
Aannemende dat 50PLUS haar standpunten opnieuw moet markeren en duiden, 
Aannemende dat 50PLUS haar nieuwe partijleider moet positioneren en 
profileren,  
Aannemende dat de Provinciale Statenverkiezing minimaal zeven maanden 
campagnetijd vergt,  
verzoekt het bestuur van 50PLUS op een zo kort mogelijke termijn de verkiezing 
tot nieuwe partijleider uit te schrijven, teneinde uiterlijk 01 augustus 2022 haar 
nieuwe partijleider te presenteren en te starten met haar campagne voor de 
Provinciale Statenverkiezing van maart 2023.  
Toelichting  
En gaat over tot de orde van de dag  
Ingediend door:  
Evert Korver, lidnummer 19727  
Preadvies Hoofdbestuur: Ontraden  
Het Hoofdbestuur en de Afdelingsbesturen zijn reeds actief bezig met de 
voorbereiding van de verkiezingen voor Provinciale Staten en Waterschappen op 
17 maart 2023. In dat kader heeft het Hoofdbestuur een hiertoe strekkend 
protocol goedgekeurd na samenspraak met de Adviesraad dat in werking is 
getreden op 1 juni 2023. Doch de keuze van een nieuwe partijleider staat hier 
los van en dient met de nodige zorgvuldigheid te worden begeleid. Als eerste 
stap heeft het Hoofdbestuur een ledenbevraging georganiseerd over het door 
de leden gewenste profiel van politieke ambtsdragers waarmee het 
Hoofdbestuur rekening zal houden in zijn zoektocht. Overigens is het voordragen 
van een kandidaat- lijsttrekker zonder concreet uitzicht op Tweede 
Kamerverkiezingen niet wenselijk c.q. contraproductief. Tot het moment waarop 
het aanwijzen van een kandidaat-lijsttrekker opportuun wordt, wenst het 
Hoofdbestuur zijn uitdrukkelijke steun uit te spreken voor onze huidige politiek 
leider Martin van Rooijen, leider van de 50PLUS fractie in de Eerste Kamer.  
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Motie 2  
Onderwerp: Onderzoek door Hoffmann bedrijfsrecherche  
( Naar aanleiding van de financiële huishouding, jaarverslagen en F.C.)  
De Algemene vergadering van leden van partij 50PLUS bijeen d.d. 25 juni 2022  
Constaterende dat:  
De door de AV op 16 oktober 2021 democratisch gekozen penningmeester  
kort na zijn benoeming uit het HB is gestapt door tegenwerking van zijn collega’s. 
Derhalve het HB de eigen gedragsregels daarmee heeft overtreden en respectloos 
heeft gehandeld naar zowel hun collega, als naar de leden die vertrouwen hadden 
in deze penningmeester. Bovendien dat de Financiële Commissie ernstig tekort is 
geschoten in zijn werkwijze en verslaggeving die zij (opdracht van de AV) dienen 
te doen op de totale financiële huishouding en de doelmatigheid van de uitgaven 
van de vereniging partij 50PLUS, alsmede van de neveninstellingen.  
Overwegende dat:  
Herhaaldelijk er professionele analyses zijn gemaakt van de talrijke gebreken in 
de 50PLUS financiële huishouding, jaarverslagen, verdwenen provinciale 
boekhoudingen.  
Echter met al die rapportages en aanbevelingen, waarvan een laatste zeer groot 
rapport genaamd: ‘Bevindingen Financiën 50PLUS’ (42 blz.) aangeleverd (bij HB, 
bij de F. C. en alle afdelingen) in april 2021, niets werd gedaan door de 
verantwoordelijke HB leden.  
Alle bevindingen, stellingen en vragen zijn verkregen uit openbare publicaties. En 
zo goed mogelijk gerangschikt door Henk-Jan Verboom (ex hoofdbestuurslid).  
Feitelijk heeft hij dus gedaan wat de huidige Financiële Commissie had moeten 
doen. Helaas heeft ook de commissie niets gevraagd, niets gedaan met alle 
rapportages.  
Wij menen dat we als Politieke Partij een voorbeeldfunctie hebben in de 
maatschappij en dat derhalve de boekhouding en jaarverslagen op orde moeten 
zijn. Zoals wettelijk ook is voorgeschreven. Zeker voor een organisatie met ANBI 
status is nauwkeurig boekhouden en verslaggeving van groot belang.  
Door bovengenoemde feiten zijn we nu (helaas) het stadium van interne controle 
voorbij. Vooral ook omdat er bij de voorzitter van de F. C. sprake is van 
belangenverstrengeling vanwege zijn vele functies binnen 50PLUS ( volgens HHR 
7.1 onverenigbaar)  
Daarom stellen wij voor om nu Hoffmann bedrijfsrecherche in te schakelen, om 
een gedegen onderzoek te doen naar de jaren vanaf 2013 tot heden van onze 
Vereniging Partij 50PLUS.  
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Vervolg motie 2 Besluit:  
De onafhankelijk professioneel werkende organisatie als Hoffmann 
bedrijfsrecherche wordt ingeschakeld, die van 2013 tot heden de complete 
financiële huishouding van 50PLUS zal doorlichten en analyseren. Waarvan 
schriftelijk en woordelijk rapport wordt uitgebracht aan alle 50PLUS leden.  
En gaat over tot de orde van de dag  
Ingediend door:  
Helena Bosch (ex HB) lidnummer: 16759  
Edith Carelsen (AV-lid Waterschap Scheldestromen) lidnummer: 16543  
Franc Gerritsen (ex vz. secr. afdeling Utrecht) lidnummer: 19712  
Henk-Jan Verboom (ex HB) lidnummer: 3662  
Preadvies Hoofdbestuur: Ontraden  
Dit preadvies betreft de ingediende moties 2, 3 tezamen.  
In de moties 2 en 3 wordt door de indieners verwezen naar ofwel periodes die 
verenigingsrechtelijk zijn afgesloten, nadat de jaarstukken door de accountant en 
de Financiële Commissie waren goedgekeurd en door de Algemene Vergadering 
décharge was verleend (alle boekjaren tot en met 2020), dan wel naar een periode 
verwijst i.c. het boekjaar 2021, waarvoor door de accountant reeds de 
goedkeurende verklaring is afgegeven, maar waarover de Algemene Vergadering 
zich nog moet uitspreken  
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Motie 3  
Onderwerp: Ontsporen van besturen, analyse Prof. Dr. Arno F. A. Korsten  
(Naar aanleiding van bestuurlijke tekortkomingen)  
De Algemene vergadering van leden van partij 50PLUS bijeen d.d. 25 juni 2022  
Constaterende dat:  
In het 11 jarig bestaan van onze Vereniging Partij 50PLUS we er niet in geslaagd 
zijn om te komen tot een professioneel werkend Hoofdbestuur. Bij gebrek aan 
goed voorbeeld wordt dit feit ook weerspiegeld in het ondermaats functioneren 
binnen diverse afdelingsbesturen.  
Overwegende dat:  
Daardoor het ontbreekt aan een stevig fundament en zijn we ondanks onze 
beoogde grote achterban van 7 miljoen 50plussers niet in staat gebleken om de 
stem van al die senioren te laten doorklinken in het parlement.  
Beschamend dat wij nog slechts twee zetels over hebben in de Eerste Kamer.  
En dat wij ook bij de afgelopen Gemeenteraadsverkiezingen een derde van de 
totale zetels verloren hebben.  
In december 2019 maakten wij ons al grote zorgen om het gebrek aan visie, aan 
opbouw, aan opleidingen, aan noodzakelijke commissies en lange termijn 
beleidsplannen.  
De toen ingediende motie Onderzoekscommissie werd op de ALV opgeschoven 
ter behandeling naar de volgende ALV. Maar is nog steeds niet behandeld en het 
HB heeft te kennen gegeven dat zij die ook niet meer willen behandelen.  
Terwijl ook moties (2017, 2018, 2019, 2020) waar de AV wel mee instemde tot op 
heden niet zijn uitgevoerd.  
Van oordeel dat:  
Getuigt van weinig respect voor de leden die de moeite nemen om constructieve 
moties in te dienen, voor leden die de moeite nemen om mee te denken, de 
moties te lezen en instemmen met de voorstellen.  
Veel gehoorde klacht is, dat menig bestuurslid met name de voorzitters zich een 
arrogante houding naar de leden toe aanmeten, dat zij autoritair werken en 
kennelijk niet begrijpen dat binnen een vereniging iedereen gelijk is aan elkaar.  
Een HB dat niet luisteren wil naar de leden, doet het vertrouwen in de politiek niet 
toenemen.  
Het ontbreken van opleidingen is een heikel punt. Daardoor weten veel 
bestuursleden niet wat er van ze wordt verwacht en maakt men al dan niet 
bewust brokken.  
Overal is het ledental zeker met de helft afgenomen.  
Omdat interne correctie op de bestuurlijke manco’s niet werken, er geen 
zelfreflectie is, zal er een stevige analyse van buitenaf moeten komen met een 
plan van aanpak.  
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Vervolg motie 3 Besluit:  
De leden van de AV ermee instemmen dat er een onderzoek moet komen door 
de gerenommeerde hoogleraar Arno Korsten, die onder meer een essay heeft 
geschreven met de titel: ‘ Ontsporen van bestuurders’ .  
Prof. Dr. Arno F. A. Korsten is honorair hoogleraar aan de Universiteit 
Maastricht, faculteit rechtsgeleerdheid en emeritus hoogleraar Bestuurskunde 
aan de Open Universiteit Nederland, faculteit Managementwetenschappen.  
Freelance consultant op het gebied van politiek bestuur, overheidsorganisatie en 
management.  
En gaat over tot de orde van de dag  
Ingediend door:  
Helena Bosch (ex HB) lidnummer: 16759  
Edith Carelsen (AV- lid Waterschap Scheldestromen) lidnummer: 16543  
Frans Gerritsen (ex vz. secr. Afdeling Utrecht) lidnummer: 19712  
Henk-Jan Verboom (ex HB) lidnummer: 366  
Preadvies Hoofdbestuur: Ontraden  
Zie preadvies bij motie 2.  
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Motie 4  
Onderwerp: Verantwoording met hulp van Mr. F. C. Kollen (verenigingsrecht)  
(Naar aanleiding van handelen van het Hoofdbestuur en de afdelingsbesturen)  
De Algemene vergadering van leden van partij 50PLUS bijeen d.d. 25 juni 2022  
Constaterende dat:  
Zowel het Hoofdbestuur als diverse afdelingsbesturen al dan niet met opzet 
bepalingen vastgelegd in de Statuten, Huishoudelijk Reglement en diverse 
Protocollen (gedragscode, protocol kandidaatstellingen, handreiking integriteit, 
AVG protocol, GR verkiezingsprotocol 2022) overtreedt dan wel heeft overtreden.  
Waarbij in het bijzonder alle bestuursleden van de afdeling Zeeland het wel erg 
bont maken door stelselmatig meerdere jaren meerdere bepalingen in het HHR 
te overtreden het GR protocol totaal hebben genegeerd en zelfs onlangs het 
jaarverslag van april 2021 hebben vervalst.  
Klokkenluiders, die op nette wijze gewag hebben gemaakt van deze misstanden 
werden de mond gesnoerd. HB weigerde adequaat in te grijpen.  
Overwegende dat:  
Ingevolge het Verenigingsrecht dit een tekortkoming is van het Hoofdbestuur 
betreft welke afbreuk doet aan de rechten van de leden.  
Van oordeel dat:  
De leden geïnformeerd dienen te zijn over deze gang van zaken.  
Dat leden tevergeefs getracht hebben om tot een democratisch, open en eerlijke 
werkwijze te komen. Dat er geen zelfreinigend vermogen is binnen onze 
vereniging. We het stadium van interne evaluatie voorbij zijn.  
Besluit dat:  
Het Hoofdbestuur gezamenlijk en haar individuele hoofdbestuursleden 
afzonderlijk verantwoording dienen af te leggen over de door het Hoofdbestuur 
genomen besluiten en werkwijze en deze toe te lichten.  
Daarbij de hulp inroepen van de gerenommeerde advocaat Mr. F. C. Kollen 
(gespecialiseerd in Verenigingsrecht) vragen om een analyse te maken van de 
gang van zaken betreffende al dan niet toepassen van het Verenigingsrecht 
binnen partij 50PLUS.  
En gaat over tot de orde van de dag  
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Vervolg motie 4 Ingediend door:  
Helena Bosch (ex HB) lidnummer: 16759  
Edith Carelsen (AV-lid Waterschap Scheldestromen) lidnummer: 16543 Frans 
Gerritsen (ex vz. secr. Afdeling Utrecht) lidnummer: 19712  
Henk-Jan Verboom (ex HB) lidnummer: 366  
Preadvies Hoofdbestuur: Ontraden.  
De ingediende motie is gebaseerd op aannames, die niet zijn bewezen of 
aangetoond of voldoende gemotiveerd, zijn maar wel in strijd met de regels van 
redelijkheid en billijkheid als constateringen worden gepresenteerd.  
In het bijzonder daar waar naar de afdeling Zeeland wordt verwezen stelt het 
Hoofdbestuur vast dat tijdens de recente ledenvergadering op 12 mei 2022 te 
Goes, waar een delegatie van het Hoofdbestuur aanwezig was, door het 
afdelingsbestuur in volledige transparantie uitleg is gegeven over de situatie 
binnen de afdeling en de door het bestuur voorgenomen maatregelen. Dit naar 
aanleiding van twee moties die mede door een van de ondertekenaars was 
ingediend. Bij stemming van de moties, die het aftreden van het gehele bestuur 
vorderden, bleek dat behoudens de twee indieners, geen enkele van de overige 
25 stemgerechtigde aanwezige leden, hun steun aan de moties verleenden en 
derhalve hun vertrouwen in het bestuur bevestigden.  
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Motie 5 
Onderwerp: Overtredingen HHR, Burgerlijk Wetboek, schadelijke uitspraken in 
de media, smadelijke onjuiste informatie verspreiding  
(Naar aanleiding van handelen van de voorzitter van de Financiële Commissie)  
Algemene Leden Vergadering 50PLUS 25 juni 2022, bijeen te Utrecht 
Spoorwegmuseum  
Constaterend dat:  
* als voorzitter van de Financiële Commissie meermaals de regels van het 
50PLUS Huishoudelijk Reglement heeft overtreden onder meer betreffende het 
combineren van meerdere functies die volgens HHR artikel 7.1.b.ii 
onverenigbaar zijn.  
 
* herhaaldelijk berichten met de pers gedeeld heeft, welke intern hadden 
moeten blijven. Daarmee de reputatie van 50PLUS heeft geschaad alsmede die 
van andere (kader)leden.  
 
* herhaaldelijk onwaarheden over andere 50PLUS leden heeft verspreid, zowel 
in woord als geschrift, welke als smadelijk en lasterlijk kunnen worden 
aangemerkt. Daarmee de handreiking integriteit overtreden.  
 
* niet competent is gebleken voor de taakstellingen (HHR 5.5.2) van de 
Financiële Commissie.  
 
Overwegende dat:  
De leden van de AV mogen verwachten van leden van de F. C. en in bijzonder 
van de voorzitter dat hij van onbesproken gedrag is, dat hij zich houdt aan alle 
regels die de AV voor 50PLUS heeft ingesteld, dat hij zich houdt aan de 
beginselverklaring en gedragscode van Partij 50PLUS.  
Dat j zich houdt aan de wet, in bijzonder aan de wetgeving voor een ANBI.  
Nu dat geenszins het geval blijkt te zijn verzoeken wij de AV om ontslag te 
verlenen aan als lid van de Financiële Commissie.  
En tevens aan het nieuw te kiezen F. C. lid om een grondig onderzoek te 
verrichten naar de werkwijze en verslaggeving van de F. C. vanaf 2019.  
Besluit:  
Met onmiddellijke ingang de voorzitter van de Financiële Commissie te ontslaan. 
Hangende het onderzoek tevens te schorsen als lid.  
En gaat over tot de orde van de dag  
Ingediend door:  
Helena Bosch (ex HB) lidnummer: 16759  
Edith Carelsen ( AV-lid Waterschap Scheldestromen) lidnummer: 16543  
Franc Gerritsen (ex vz. secr. Afdeling Utrecht lidnummer: 19712  
Henk-Jan Verboom (ex HB) lidnummer: 366  
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Vervolg op motie 5  
 

Preadvies Hoofdbestuur:  
- Ontraden v.w.b. het gevraagde ontslag  
- Niet Ontvankelijk v.w.b. de gevraagde schorsing  

De ingediende motie is gebaseerd op aannames, die niet zijn bewezen of aangetoond of 
voldoende gemotiveerd, zijn maar wel in strijd met de regels van redelijkheid en billijkheid als 
constateringen worden gepresenteerd. 
  
Het gevraagde ontslag als voorzitter (feitelijk lid) van de Financiële Commissie dient derhalve 
te worden ontraden.  
 
Voor wat betreft het in de motie gevraagde schorsing van de persoon in kwestie stelt het 
Hoofdbestuur vast dat de bevoegdheid tot schorsen van een lid conform de Statuten aan het 
Hoofdbestuur toekomt en in voorkomend geval deze bevoegdheid uitoefent onder controle van 
de Commissie van Beroep.  
 
De motie voor wat betreft de gevraagde schorsing van de voorzitter (feitelijk lid) van de 
Financiële Commissie is niet ontvankelijk wegens strijdigheid met de 50PLUS reglementering 
  
Het Hoofdbestuur zal zijn positie ten aanzien van deze motie tijdens de Algemene Vergadering 
nader mondeling toelichten. 
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Motie 6  
Onderwerp: Geschillencommissie  
Naar aanleiding van ontbreken van een onafhankelijke geschillencommissie annex 
integriteitscommissie ( los van het Hoofdbestuur)  
De Algemene vergadering van leden van partij 50PLUS bijeen d.d. 25 juni 2022  
Constaterende dat:  
De leden nergens terecht kunnen met klachten.  
De portefeuillehouder integriteit niet in staat is gebleken om objectief kwesties te 
beoordelen.  
Overwegende dat:  
Er behoefte is aan een luisterend oor, een onafhankelijke, onpartijdige 
geschillencommissie die zich ook buigt over integriteitskwesties.  
Al vaker de leden gedurende de afgelopen jaren moties hebben ingediend om te 
komen tot een dergelijke commissie.  
Leden met gerede klachten, die geen gehoor vinden, raken gefrustreerd, boos en 
teleurgesteld. Stoppen met hun activiteiten voor de partij, zeggen hun 
lidmaatschap op en gaan soms zelfs de media inlichten om daar hun boosheid te 
uiten.  
Dat kan worden voorkomen indien wij een open oor hebben, begrip tonen en 
oplossingen bieden middels een verstandige wijze commissie. Wel zo respectvol 
naar alle leden.  
Besluit:  
De AV stemt in met het per direct opzetten van een geschillencommissie die tevens 
de handreiking integriteit onder zijn hoede zal nemen. De portefeuille Integriteit 
gaat naar de Geschillencommissie.  
En gaat over tot de orde van de dag  
Ingediend door:  
Helena Bosch lidnummer: 16759  
Edith Carelsen lidnummer: 16543  
Franc Gerritsen lidnummer: 19712  
Henk-Jan Verboom lidnummer: 366  
Preadvies Hoofdbestuur: Ontraden  
Een van de kernverantwoordelijkheden van het Hoofdbestuur is ervoor instaan dat 
binnen de vereniging de Handreiking Integriteit wordt gerespecteerd en zo nodig 
gehandhaafd.  
Krachtens die handreiking is de Partijvoorzitter taakhouder Integriteit die deze 
bevoegdheid namens het Hoofdbestuur uitoefent, in daartoe aanleiding gevende 
gevallen onder controle van de Commissie van Beroep en waarvoor het 
Hoofdbestuur desgevraagd verantwoording aflegt aan de Algemene Vergadering. 
De tot nu toe opgedane praktijk geeft geen enkele aanleiding dit in de interne 
regelgeving van de partij verankerde systeem te herzien.  
 


